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Covid-19 National Response 
Guarantee Program (Corporate)

 برنامج الضمانات الوطني للإستجابة
لتداعيات )كوفيد- 19 ( )شركات(
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Branch

Name of the Company

Commercial registration no.

Applicant QID (please specify only one Qatari partner’s QID)

Applicant mobile number

Company address
Bulidling number	 Street number	 Zone number	 P.O. Box

Recent Revenues

Name of authorized signatory

Authorized person Mobile Number (Murabaha SMS)

Company email address

Land line

1.	 Valid Commercial Registration (Company CR)

2. 	 Valid Trade License

3. 	 Valid Computer Card

4. 	 Financing request from the company Signed by the authorized  
signatory & the partners of the company as well.

5. 	 ID copy of the authorized signatory/signatories

6. 	 A Copy of the applicant QID

7. 	 The following proofs must be provided in case the finance  
request is for rent

	 Attested Rental Agreements dated before April 2020 or water & 
electricity meter registered in the name of the tenant dated before 
April 2020, or proof of three  consecutive payments of the rental fee 
within three months.

8. 	 Rental Agreement copies (factory, business outlet, warehouse and 
labor accomodation rent) etc.

9. 	 Presenting a valid lease contract if the company would like to benefit 
from the rental financing

10. 	Proof of payroll payment during any of the previous three months.

11. 	Provide a personal guarantee by the applicant with the full amount of 
the financing + profits.

Main Account No. (CIF)

الفــــرع Date التاريخ

عنوان الشركة
رقم الشارع رقم المنطقة رقم العقارص.ب

COMPANY DETAILS

REQUIRED  DOCUMENTS (Kindly attach copy of following documents)

بيانات الشركة

١- سجل تجاري حديث )ساري الصلاحية(

٢- الرخصة التجارية )ساري الصلاحية(

٣- بطاقة قيد المنشأة )سارية الصلاحية(

4- طلب التمويل من قبل الشركة على أن يتم توقيعها من قبل المخول 
بالتوقيع والشركاء في الشركة

٥- صورة بطاقة المخول/المخولين بالتوقيع

6- صورة بطاقة مقدم الطلب

7- في حالة تمويل الإيجارات لابد من وجود أياً من الإثباتات التالية:

عقد إيجار مصدق قبل شهر أبريل ٢٠٢٠ أو عداد الخدمات مسجل باسم 
المستأجر للمنشأة قبل شهر أبريل ٢٠٢٠ أو إثبات ثلاث دفعات متتالية وتقديم 

صور الشيكات أو إثبات دفع رسوم الإيجار خلال ثلاث شهور

8- صورة عقود الايجار )مقر الشركة - سكن العمال - محلات الشركة - المصنع 
- المخازن( .. إلخ

9- تقديم عقد إيجار ساري في حالة رغبة الشركة بالاستفادة من تمويل 
الإيجارات

10- إثبات دفع رواتب الموظفين خلال أي من الأشهر الثلاث السابقة

11- تقديم كفالة شخصية من قبل مقدم الطلب بكامل مبلغ التمويل مع الأرباح

رقم الحساب الرئيسي

إجمالي الإيرادات

اسم المخول بالتوقيع

رقم الجوال للمخول بالتوقيع )الرسالة القصيرة للمرابحة(

البريد الإلكتروني للشركة

رقم هاتف الشركة

إسم الشركة

رقم السجل التجاري

مقدم الطلب )يرجى تحديد رقم واحد للهوية القطرية فقط لاحد  الشركاء القطريين(

رقم الجوال لمقدم الطلب

المستندات المطلوبة )يرجى ارفاق صور من المستندات التالية(
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KINDLY FURNISH US WITH YOUR FEEDBACK ABOUT THE FOLLOWING

FINANCE REQUEST DETAILS

FACILITY STRUCTURE AND REPAYMENT

Name of Authorized Signatory QID Designation Signature Company Stamp

يرجى تعبئة البيانات التالية

بيانات طلب التمويل

اختيار هيكلية التمويل وطريقة السداد

No of employees under company sponsorship

One Monthly payroll am ount per WPS

Business outlet

Finance request for salaries

Labor accommodation

Finance request for rent

Other

Total finance request (Salaries and Rent)

This program is to finance the Staff payroll as per the Wage Protection system 
registry (WPS) for a period of up to 6 months paid on a monthly pro-rata basis 
and the maximum salary payment 10,000 QAR- Rental fees (factory, business 
outlet, warehouse and labor accommodation rent) etc ... for a period of up to 6 
months paid on a monthly pro-rata basis and the financing should not exceed 
2,500,000 million monthly per QID.

Kindly select one of the following categories

Category 1
Tenor	 6 months
Grace period	 6 months or 18 months
Repayment	 One bullet after 6 months grace period
Profit rate	 1.5% p.a.
12 months additional grace period

*On behalf of such customers , Qatar Development Bank will pay to MAR a profit rate of 1.5%

Category 2
Tenor	 12 months
Grace period	 6 months or 18 months
Repayment	 6 monthly installments after grace period
Profit rate	 QMRL + 1% (minimum 3.5% p.a.)
12 months additional grace period

**On behalf of such customers , Qatar Development Bank will pay profit rate of % 1.5 for the 
first 6 months & QMR + 1% for the next 6 months)

Category 3
Tenor	 24 months
Grace period	 12 months or 24 months
Repayment	 12 monthly installments
Profit rate	 QMRL + 2% (minimum 4.5% p.a.)
12 months additional grace period

Qatar Development Bank will pay to profit rate represented of 1.5 for the first 6 months & 
QMR + 1% for the next 6 months)

Payroll

Rental Agreement

Month

Description

Amount (in QR)

Amount (in QR)

عدد الموظفين بالشركة

اسم المفوض بالتوقيعبطاقة الهوية القطريةالمسمى الوظيفيالتوقيعختم الشركة

ــدة ٦  ــور لم ــة الأج ــام حماي ــب نظ ــن حس ــب الموظف ــي روات ــات الوط ــج الضمان ــيمول برنام س
يــال قطــري  أشــهر تدفــع عــى أســاس شــهري وســيكون الحــد الأقــى للرواتــب عــرة آلاف ر
ــدة ٦  ــخ  لم ــال( ... إل ــكن العم ــتودعات، س ــال، مس ــق أعم ــع، مراف ــار )مصان ــتحقات الإيج ومس
أشــهر تدفــع عــى أســاس شــهري وأن لا يتعــدى التمويــل إثنــان مليــون ونصــف شــهرياً للبطاقــة 

الشــخصية الواحــدة

مبلغ التمويل المطلوب للرواتب

مبلغ التمويل المطلوب لتغطية الاقيمة الايجارية

إجمالي التمويل المطلوب )للرواتب والايجارات(

الرواتب

القيمة بالريال القطري الشهر	

WPS مبلغ شهر واحد من رواتب

عقود الايجار

عقود الإيجار عدد	

مقر ومحلات الشركة

سكن الموظفين والعمال

أخرى

يرجى اختيار برنامج التمويل:

الاختيار الأول
٦ أشهر فترة التمويل	
٦ أشهر فترة السماح	

دفعة واحدة بعد ستة أشهر السداد	
1.5 % سنوياً سعر العائد	

فترة سماح إضافية لمدة ١٢ شهر
* سيقوم بنك قطر للتنمية بتحمل العائد بمعدل 1.5 % على الستة اشهر بالنيابة عن العملاء

الاختيار الثاني
١٢ شهر  فترة التمويل	
٦ أشهر فترة السماح	

ستة أشهر بعد فترة السماح السداد	
QMRL + 1% (minimum 3.5% p.a)(	 سعر العائد

فترة سماح إضافية لمدة ١٢ شهر
**يتحمل بنك قطر للتنمية جزء من العائد السنوي بواقع 1.5 % لأول ٦ أشهر كما يتحمل بنك قطر 

للتنمية )١ ٪ + سعر اقتراض مصرف قطر المركزي( للفترة المتبقية من السنة الأولى

الاختيار الثالث
٢٤ شهر  فترة التمويل	
١٢ شهر فترة السماح	

١٢ قسط شهري السداد	
QMRL + 2% (minimum 4.5% p.a)(	 سعر العائد

فترة سماح إضافية لمدة ١٢ شهر
يتحمل بنك قطر للتنمية جزء من العائد السنوي بواقع 1.5 % لأول ٦ أشهر

كما يتحمل بنك قطر للتنمية )١ ٪ + سعر اقتراض مصرف قطر المركزي( للفترة المتبقية من 
السنة الأولى
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Category 4
Tenor	 36 months
Grace period	 12 months or 24 months
Repayment	 24 monthly installments
Profit rate	 QMRL + 2% (minimum 4.5% p.a.)
12 months additional grace period

Qatar development bank will pay to MAR profit rate represented of 1.5 for the first 
6 months & QMR + 1% for the next 6 months)

In case of second or third or fourth (categories) are selected, first rollover will may 
executed after 6 months , second rollover will may executed after 12 months. The 
price for each commodity unit is one Qatari Riyal

We hereby:
1.	 Declare that the abovementioned information is correct and we undertake 

to provide AlRayan Bank with any changes that may occur. 
2.	 Accept and agree to the Terms and Conditions stipulated in this 

application, and to any subsequent amendments that AlRayan Bank may 
deem necessary.

3.	 Acknowledge that this finance application is subject to AlRayan Bank’s 
financing policies and procedures.

4.	 Confirm that all the Cheques issued/shall be issued by the Company are 
payment cheques to fulfil the dues. 

We irrevocably and unconditionally authorize AlRayan Bank:
1.	 At all times to enquire about our account(s)/relationships with other 

Bank or any other parties including the Credit Bureau of Qatar. We further 
agree that AlRayan Bank has the right to inquire more than once about 
our credit history, whether before or after grating us any facility.

2.	 To debit our accounts (whatever its type) including the Deposits in 
AlRayan Bank to settle any installment, fees, and amount incurred by 
AlRayan Bank.

To grant us finance, and according to AlRayan Bank’s the AlRayan Bank’s 
terms and conditions.

We hereby agree to indemnify AlRayan Bank against any loss, damage, 
liability or cost incurred by AlRayan Bank in the event that we violate any of 
the conditions, representations or acknowledgments submitted to AlRayan 
Bank.

This program is to finance the Staff payroll as per the Wage Protection system 
registry (WPS) for a period of up to 6 months paid on a monthly pro-rata basis 
- Rental fees (factory, business outlet, warehouse and labor accommodation 
rent) etc ... for a period of up to 6 months paid on a monthly pro-rata basis.

Eligibility under this program is for 100% privately owned companies 
incorporated under the regulation applicable to Qatar that got impacted 
negatively by the Covid 19, Must have a valid commercial license.

Any company that exist in Qatar that are registered in Qatar with a minimum 
ownership of 10% of Qatari nationals will be eligible.

The program is limited to Qatar based companies and branches. 

Companies that were exempted from paying rents from the Landlords will not 
be allowed to finance the rents through this program.

ACKNOWLEDGEMENT AND AUTHORIZATION 

ELIGIBILITY CRITERIA

Name of Authorized Signatory QID Designation Signature Company Stamp

الاختيار الرابع
٣٦ شهر  فترة التمويل	

١٢ شهر فترة السماح	
٢٤ قسط شهري السداد	

QMRL + 2% (minimum 4.5% p.a)(	 سعر العائد
فترة سماح إضافية لمدة ١٢ شهر

يتحمل بنك التنمية جزء من العائد السنوى بواقع 1.5 % لأول ٦ أشهر
كما يتحمل بنك قطر للتنمية )١ ٪ + سعر اقتراض مصرف قطر المركزي( للفترة المتبقية من 

السنة الأولى
في حال اختيار اي من الاختيار الثاني او الثالث او الرابع فقد يتم إعادة التدوير الأول بعد )6( اشهر 

والثاني بعد )12( شهر
السلع عبارة عن وحدات ثمن كل وحدة ريال قطري واحد

إقرار وتفويض

»نقر نحن :

1-  بأن المعلومات أعلاه صحيحة،  ونتعهد بتزويد بنك الريان بأي تغييرات تطرأ عليها. 

ــب  ــذا الطل ــودة فــي ه ــان الموج ي ــك الر ــا بن ــكام التي حدده ــا الشروط والاح 2-  بقبولن
يـة ـ يـان ضرور نـك الرـ هـا بـ قـد يراـ قـة  ـ عـديلات لاحـ يـة تـ هـا وعلى أـ فـق عليـ ونواـ

3-  بأن منح التمويل يخضع للسياسات و الاجراءات الخاصة بالتمويل لدى بنك الريان. 

4-  بأن كافة الشيكات التي تصدر من الشركة لبنك الريان هي شيكات للوفاء.

ونفوضكم دون أي شرط أو قيد: 

ــك أو أي جهــة أخــرى بمــا فــي  ــا مــع أي بن ــات التي تخصن 1-   بالاســتعلام عــن البيان
يــان  ذلــك مركــز قطــر للمعلومــات الائتمانيــة، و ونوافــق على ان يكــون لبنــك الر
يــخ الإئتمانــي ســواء ان كان ذلــك  الحــق فــي الاستفســار أكثر مــن مــرة عــن التار

قـبـل أو بـعـد منـحـي اي تموـيـل.

ــاًً كان نوعهــا(، بمــا فيهــا  ــان )أي ي ــك الر 2-  بالخصــم مــن حســاباتنا الموجــودة فــي بن
يـان نـك الرـ لـغ تكبدـهـا بـ لـك لتـسـديد أي أقـسـاط أو نفـقـات أو مباـ ئـع وذـ الوداـ

ــب  ــم وحس ــع لديك ــام المتب ــب النظ ــل ، حس ــا للتموي ــة على طلبن ــرم بالموافق ــل التك نأم
ــان.  ي ــك الر شروط بن

ــف  ــؤوليات أو مصاري ــارة أو أضرار مس ــن أي خس ــان ع ي ــك الر ــض بن ــق على تعوي ونواف
يتكبدهــا فــي حالــة مخالفتنــا لاي مــن الشروط أو التعهــدات أو الإقــرارات التي قدمانهــا 

ـيـان لبـنـك الر

اسم المفوض بالتوقيعبطاقة الهوية القطريةالمسمى الوظيفيالتوقيعختم الشركة

المعايير الأساسية للبرنامج

ســيمول برنامــج الضمانــات الوطــي رواتــب الموظفــن حســب نظــام حمايــة الأوجر دملة 
ــال،  ــق أعم ــع، مراف ــار )مصان ــتحقات الإيج ــهري ومس ــاس ش ــى أس ــع ع ــهر تدف ٦ أش

ــخ لمــدة ٦ أشــهر تدفــع عــى أســاس شــهري. مســتودعات، ســكن العمــال( .. إل

الــركات المخولــة للاســتفادة مــن هــذا البرنامــج الــركات القطريــة الــي تعــود 
ملكيتهــا بنســبة 100 % للقطــاع الخــاص وفــق قوانــن دولــة قطرالــي تأثــرت بســبب 

يــة ســارية المفعــول. تفــي وبــاء كورونــا )كوفيــد- 19 ( ذات رخصــة تجار

لا يحــق للــركات العاملــة فــي مجــال العقــار، والصيدليــات وبيــع الأغذيــة بالتجزئــة 
الانشــطة  نــوع مــن  يعكــس  التجــاري  الســجل  وإذا كان  البرنامــج  الاســتفادة مــن 
ــت  ــة ليس ــذه الشرك ــإن ه ــتقلًا، ف ــاطا مس ــاره نش ــج ، باعتب ــذا البرنام ــن ه ــتثناة م المس

ــج. ــذا البرنام ــة له مؤهل

ــم للاســتفادة مــن  ــن بنســبة لاتقــل عــى 10 % التقدي ــركاء القطري بإمــكان أي مــن ال
البرنامــج )يحــق للبطاقــة الشــخصية القطريــة تقديــم عــى عــدد لا محــدود شريطــة أن لا 

ياً(. يتعــدى التمويــل للبطاقــة الشــخصية الواحــدة مليونــن ونصــف شــهر
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Each application will be assessed with maximum financing allowed per 
beneficiary company is up to QAR 2.5 million per month for a period of 6 
months (not exceeding QAR 7.5 million in total) based on the actual amounts 
of employee salaries and rental fees.

Additional financing amount may be granted to certain sectors and companies 
deemed eligible by Qatar Development Bank.

Maximum monthly salary per employee should be 10,000 QAR.

Financing tenor will be up to 2 years & grace period of up to 24 months.

To submit the facility request from and relevant documents to your Bank 
where your company maintain its WPS account with. 

Providing a personal guarantee by the applicant in the named AlRayan Bank 
with the full amount of financing profits. 

The benefit for the company is related to the Qatari ID, and it is not allowed to 
apply for the same company by another Qatari ID. 

We acknowledge that we have been acquainted and aware with the criteria 
for this program set by Qatar Development Bank in accordance with the 
aforementioned terms and conditions, and we acknowledge that the AlRayan 
Bank will not be responsible for accepting our facility request related to 
this subject in the event that our financing application deviates from these 
standards and according to our signature below, we acknowledge and 
understand that our facility request will be subject to the final approval of 
Qatar Development Bank.

Name of Authorized Signatory QID Designation Signature Company Stamp

GENERAL TERMS AND CONDITIONS

The Client hereby represents and warrants to AlRayan Bank as follows:
1-1  	 That (if the Client is a legal entity), it is duly incorporated and validly existing under 

the laws of Qatar, and the person who will sign this Terms and Conditions is legally 
authorized.

1-2  	 That it has not taken any action and no legal proceedings have been initiated or 
threatened against it for its winding-up, dissolution, administration, bankruptcy or 
re-organization or for the appointment of a receiver, administrator, administrative 
receiver or similar officer.

1-3  	 Comply in all material respects with all applicable laws and regulations.
1-4  	 Ensure that there is no substantial change made to the general nature of its business, 

or to its financial status or to the related guarantor(s).
1-5  	 To advise  AlRayan Bank  of any change in address and/or in its within 7 (seven) days of 

it occurring;
1-6  	 To inform AlRayan Bank immediately of any proposed changes of employment or 

business he is conducting, within 7 (seven) days of such circumstances becoming 
known to him.

2-1  	 The following shall constitute an Event of Default:
(a)  	 the Client fails to perform or abide any of the Terms and Conditions, any of the its 

related documents ; or any other contract of financing extended to him by AlRayan 
Bank or by any other bank or financial institution inside or outside Qatar; or

(b)  	the Client fails  to make payment of any sums due to AlRayan Bank under  this 
Terms and Conditions; or any other contract of financing extended to him by 
AlRayan Bank or by any other bank or financial institution inside or outside Qatar; 
or

(c)  	 the Client provides incomplete or materially inaccurate or misleading information 
or documentation to AlRayan Bank; or

(d)  	the Client changes his employment or the business that he is conducting which 
has a material adverse effect on the Client’s ability to pay any Instalment or any 
other amount due; or

ــال قطــري  ي ــون ر ــب و الإيجــارات ســيكون بحــد أقــى 2.5 ملي ــل للروات ــب تموي كل طل
ــال قطــري  ي ــون ر ــي لايتعــدى 7.5 ملي شــهريا لحــد أقــى ســتة أشــهر بســقف تموي

ــار. ــوم الإيج ــن ورس ــب الموظف ــة لروات ــغ الفعلي ــى المبال ــاء ع ــك بن ــيتم ذل وس

رواتب الموظفين تكون بحد أقصى ١٠.٠٠٠ ريال قطري شهري لكل موظف.

هــذه النافــذة التمويليــة ســتكون متاحــة لســتة أشــهر فقــط ويمكنكــم التقديــم خــال 
هــذه الفــرة حــرا وفقــا لبنــك قطــر للتنميــة.

تقديــم كفالــة شــخصية مــن قبــل مقــدم الطلــب باســم بنــك الريــان بكامــل مبلــغ 
التموــيل والأرــباح

ــمح  ــة ولا يس ــخصية القطري ــة الش ــة بالبطاق ــة مرتبط ــبة للشرك ــتفادة بالنس ــون الاس تك
ــة أخــرى. ــل  بطاقــة قطري ــم عــى ذات الشركــة مــن قب ــم  التقدي ــأن يت ب

نقــر نحــن بأننــا اطلعنــا على الشروط والمعــايير الخاصــة بهــذا البرنامــج التي وضعهــا بنــك 
يــان لــن يكــون مســؤولًاً عــن  قطــر للتنميــة وفقــا لمــا ذكــر اعلاه كمــا ونقــر بــأن بنــك الر
ــات  ــط بهــذا الموضــوع فــي حــال خــروج معطي ــا المرتب ــل الخــاص بن ــب التموي ــول طل قب
هــذا الطلــب عــن هــذه المعــايير وبموجــب توقيعنــا ادنــاه فاننــا نقــر ونتفهــم بــأن طلــب 

التموـيـل ـسـيكون خاضـعـا للموافـقـة النهائـيـة ـمـن قـبـل بـنـك قـطـر للتنمـيـة 

اسم المفوض بالتوقيعبطاقة الهوية القطريةالمسمى الوظيفيالتوقيعختم الشركة

الشروط والأحكام العامة

يتعهد العميل بموجب هذه الشروط والأحكام بأنه سيتقيد ويضمن لبنك الريان ما  يلي:
١-١   بأنــه مؤســس حســب الاصــول ونافــذة وفقــاً لقوانــن دولــة قطــر، وان الشــخص الــذي ســيوقع 

هــذه الاتفاقيــة  مخــول قانونــا لابــرام هــذه الــروط والأحــكام .
ــة أو يحتمــل مباشرتهــا  ــة إجــراءات قانوني ــاشرة أي ــم مب ــم تت ــه ل ــة إجــراءات وأن ــاشر أي ــم يب ــه ل ١-٢  بأن
ــي أو  ــارس قضائ ــن ح ــه أو لتعي ــه أو إفلاس ــادة هيكلت ــه أو إع ــه أو إدارت ــه أو حل ــده لإغلاق ض

ــه. ــابه علي ــؤول مش ــن أو أي مس ــارس إداري أو مؤتم ــة أو ح ــر ترك مدي
١-٣  الالتزام بكافة القوانين والتعليمات النافذة ذات العلاقة.

١-٤  ضمــان عــدم حــدوث تغيــر جوهــري عــى الطبيعــة العامــة لأعمالــه، أو لوضعــه المــالي، او لاي 
مــن الكفــاء الضامنــن.

ــخ  ي ــن تار ــام م ــبعة )7( أي ــه خلال س ــه و /او فــي ملكيت ــيير فــي عنوان ــأي تغ ــان ب ي ــك الر ١-٥  إبلاغ بن
كـور غـيير المذـ التـ

١-٦  إبلاغ بنــك الريــان على الفــور بأيــة تغــييرات مقترحــة فــي الوظيفــة أو العمــل الــذي يقــوم العميــل 
بــه وذلــك خلال ســبعة )7( أـيـام ـمـن تارـيـخ معرفـتـه بتـلـك الـظـروف

٢-١  تشكل الحالات التالية حالات إخلال:
)أ(  تقــصير العميــل فــي تنفيــذ أو التقيــد بــأي هــذه الشروط والإحــكام أو اي مــن شروط 
ــذه الشروط  ــن شروط ه ــأي م ــد ب ــذ أو التقي ــه فــي تنفي ــه؛ أو إخلال ــة ب ــتندات المرتبط المس
يــان أو مــن أي مصرف آخــر  والأحــكام أو شروط أي تســهيلات أخــرى ممنوحــة لــه مــن بنــك الر

ــر؛ أو  ــة قط ــارج دول ــل أو خ ــة داخ ــة مالي أو أي مؤسس
ــذه الشروط  ــب ه ــان بموج ي ــك الر ــتحقة إلى بن ــغ مس ــة مبال ــداد أي ــل فــي س ــصير العمي )ب(  تق
يــان أو مــن أي مصرف  والأحــكام؛ أو بموجــب أي تســهيلات أخــرى ممنوحــة لــه مــن بنــك الر

ــة قطــر؛ أو ــة داخــل أو خــارج دول آخــر أو أي مؤسســة مالي
يــاًً أو مضللــة إلى بنــك  )ج(  تقديــم العميــل معلومــات أو مســتندات ناقصــة أو غير دقيقــة جوهر

يــان ؛ أو الر
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(e)  	 any proceeding for any litigation, bankruptcy, liquidation and / or attachment is 
instituted against the Client; or

(f)  	 if any cheque(s) issued by the Client in respect of the Sale Price is dishonoured; or
(g) 	 if the Client is imprisoned, dies and/or becomes unable, in the opinion of AlRayan 

Bank, perform the Client’s obligations.
(h) 	 If any changes or decline in the value of the collaterals provided by your company 

or, any change in the legal status of said collaterals.
2-2	 Upon the occurrence of an event of default mentioned above, or if the  Client failed to 

abide by any of the  representation and warranties indicated above,  AlRayan Bank– at 
its option – shall have the right carry out the following:
(a)  	Consider that all outstanding amounts due becomes due and payable by the Client 

immediately.
(b)  	Enforce any security provided by the Client to secure payments of the Sale Price; 

and / or Initiate the necessary legal action.
(c)  	 Review the conditions of continuation of facilities.

3-1  	 If the Client fails to make the payment of the payable installments he should prove 
its insolvency and inability to pay such installments by a letter addressed to AlRayan 
Bank Management sent by registered mail with acknowledge receipt. If the Client 
fails to prove its insolvency, the Client is obliged to, as a result of his failure, to donate 
an amount of 10% for each month delay if AlRayan Bank requested the same. This 
amount shall be paid to charitable account identified by AlRayan Bank with the 
acknowledgement of its Sharia Supervisory Board.

3-2  	 AlRayan Bank shall have the right, at any time and without notice to the Client, to set 
off and apply any credit balance on any account of the Client with AlRayan Bank, and 
any other indebtedness owing to the Client by AlRayan Bank against the liabilities of 
the Client.

3-3  	 AlRayan Bank has the right to cancel any unutilized amounts of the granted facilities 
in the event that AlRayan Bank is unable to fund the facilities for whatever reason. 
AlRayan Bank shall not be required to explain or otherwise notify you of what such 
reasons are.

4-1  	 The Client shall, upon AlRayan Bank’s, demand fully indemnify AlRayan Bank, (and 
its directors, officers, employees and agents) to the fullest extent permitted by law, 
and, at all times throughout the term of this facility hold AlRayan Bank and the Other  
harmless, against any and all claims, demands, actions, suits, damages and liabilities 
of whatsoever nature arises out of  the subject matter of this finance.

4-2  	 The Client will be liable (until such time as the Sale Price is completely paid) for and will 
indemnify AlRayan Bank against all costs and expenses (including any legal costs on 
full indemnity basis) incurred by AlRayan Bank as a result of this finance.

4-3  	 In the event of breach of any term or condition advised herein, including but not limited 
to a breach of a security coverage ratio, AlRayan Bank shall have the right to increase 
the profit rate for the next transaction by (1%) per annum and revert it back to its 
previous percentage for the subsequent transaction if the breach is cured. In the event 
that such breach has not been cured within three (3) months, AlRayan Bank shall have 
the right to increase the original profit rate for the next transaction by (2%) per annum 
in the subsequent transaction, and in the event that such breach has not been cured 
within six (6) months, AlRayan Bank shall have the right to increase the original profit 
rate for the next transaction by (3%) per annum in the subsequent transaction and to 
revert it back to its original percentage for the subsequent transaction in the event that 
such breach has been cured. 

5- 	 No failure by AlRayan Bank to exercise or any delay by AlRayan Bank in exercising any 
right or remedy hereunder shall operate as a waiver thereof.  The rights and remedies 
herein provided are cumulative and not exclusive of any rights or remedies provided by 
law.

6-1  	 AlRayan Bank has the right, to assign its rights under these Terms and Conditions to 
any other third party without obtaining the prior permission of the Client. The Client 
has no right to assign any rights or obligations to any third part without a written 
approval of AlRayan Bank.

6-2	 This Terms and Conditions shall be binding on the parties hereto, their respective 
successors and permitted assigns, heirs and/or legal representatives.

6-3	 The books, documents, notifications, records and statement of accounts of AlRayan 
Bank shall constitute the final evidence on the accuracy of the Client’s account 
transactions and balance.

7-	 Both Parties agree that the address mentioned in this Terms and Conditions is 
true location for them and all correspondence and notices send to this address are 
considered as valid and correct.

8-  	 This Terms and Conditions shall be governed and construed in accordance with law of 
Qatar provided that it does not contradict with the Principles of Shariah. The Parties 
irrevocably agree that the Qatari courts shall have exclusive jurisdiction to settle any 
dispute that may arise between the parties.

9-  	 This Terms and Conditions has been drafted in both Arabic and English language. In 
case there is any contradiction between the Arabic and the English texts, the Arabic 
text shall prevail.

)د(  تغيــر العميــل وظيفتــه أو عملــه الــذي يقــوم بــه والــذي يكــون لــه أثــر جوهــري عــى قــدرة 
العميــل عــى ســداد أي قســط أو أي مبلــغ آخــر مســتحق ؛ أو

)هـ(  مباشرة أية دعوى قضائية أو دعوى إفلاس و/ أو تصفية و/ أو حجز ضد العميل؛ أو
)و(  في حالة رفض صرف أي شيك )شيكات( صادرة عن العميل بخصوص ثمن البيع؛ أو

يــان عــن تنفيــذ  )ز(  فــي حالــة حبــس العميــل و/ أو وفاتــه و/ أو إذا أصبــح عاجــزاًً حســب رأي بنــك الر
ــات العميل؛ التزام

ــع  ــر الوض ــة تغ ــة، أو فــي حال ــات المقدم ــة الضمان ــاض قيم ــوع أو انخف ــر ن ــة تغي )ح(  فــي حال
ــات. ــك الضمان ــن تل ــي لأي م القانون

٢-٢  عنــد حــدوث حالــة مــن حــالات الإخلال المذكــورة أعلاه ، أو فــي حالــة إخلال العميــل بــأي مــن 
ـيـان - طبـاًًق لاختـيـاره - اتـخـاذ الـتـالى التعـهـدات المذـكـورة اعلاه، فإـنـه يـحـق لبـنـك الر

ــل  ــة العمي ــوراً ومطالب ــع ف ــة الدف ــه  واجب ــتحقة علي ــة المس ــغ المتبقي ــع المبال ــار جمي )أ(  إعتب
ــورا. ــدادها ف بس

ــراءات  ــاذ الإج ــع؛ و/أو إتخ ــن البي ــداد ثم ــل لس ــن العمي ــوح م ــان ممن ــى أى ضم ــذ ع )ب(  التنفي
ــبة ــة المناس القانوني

)ج(  إعــادة النظــر فــي شروط الاســتمرار فــي إســتخدام التســهيلات المصرفيــة فــي العمليــة 
اللاحقــة.

٣-١  فــي حالــة مماطلــة العميــل فــي ســداد الأقســاط المســتحقة يجــب عليــه إثبــات إعســاره وعــدم 
ــم  ــجلًاً بعل ــان مس ــك الري ــه إلى إدارة بن ــاب يرفع ــك بكت ــاط وذل ــذه الأقس ــداد ه ــه على س قدرت
الوصــول، فــإن لــم يســتطع إثبــات إعســاره يــلتزم العميــل بالتصــدق نتيجــة لمماطلتــه فــي الســداد 
يــان بذلــك  وذلــك بدفــع مبلــغ نســبة ١٠ % عــن كل شــهر تأخــر فيــه عــن الســداد إذا طالبــه بنــك الر
ــة  ــان بمعرف ي ــك الر ــا بن ــوه البر التي يحدده ــاب وج ــه فــي حس ــدق ب ــغ متص ــداع كل مبل ــم إي ويت

هيـئـة الرقاـبـة الشرعـيـة

ــن  ــد الدائ ــل، مقاصــة الرصي ــه إشــعار إلى العمي ــدون توجي ــان فــي أي وقــت وب ي ــك الر ٣-٢  يحــق لبن
يــان  يــان وأيــة ديــون أخــرى مســتحقة لبنــك الر واســتخدامه على أي حســاب للعميــل لــدى بنــك الر

مقاـبـل كاـفـة التزاـمـات العمـيـل

يــان إلغــاء المبالــغ غير المســتخدمة مــن التســهيلات الممنوحــة فــي حالــة عــدم  ٣-٣  يحــق لبنــك الر
مقدرتــه على توفيرهــا لأي ســبب مــن الأســباب ودون تقديــم إيضاحــات أو إشــعارات بهــذه 

سـباب الأـ

يــان بشــكل كامــل )وأعضــاء مجلــس  يــان بتعويــض بنــك الر ٤-١  يــلتزم العميــل بنــاء على طلــب بنــك الر
إدارتــه ومســؤوليه وموظفيــه ووكلائــه( إلى أقصى حــد يســمح بــه القانــون عــن كافــة الاضرار  

والدـعـاوى والمطالـبـات والمـسـؤوليات )مهـمـا كاـنـت( التي تصيبـهـم ـجـراء ـهـذا التموـيـل

ــن  ــان ع ي ــك الر ــض بن ــع( بتعوي ــن البي ــل ثم ــع كام ــلتزم )حتى دف ــؤولية وي ــل المس ــل العمي ٤-٢  يتحم
ــض   ــاس التعوي ــة على أس ــف قانوني ــة تكالي ــك أي ــا فــي ذل ــف )بم ــف أو المصاري ــة التكالي كاف

يـل هـذا التموـ جـة لـ يـان نتيـ ـ نـك الر هـا بـ هـا أو يتحملـ مـل( والتي يتكبدـ الكاـ

يــان  ٤-٣  فــي حالــة الإخلال بــأي مــن الشروط بمــا فــي ذلــك نســبة تغطيــة الضمانــات يجــوز لبنــك الر
يــادة معــدل الربــح بنســبة )١٪( ســنوياًً للعمليــة التاليــة و اعادتــه الى معدلــه الســابق فــي العمليــة  ز
اللاحقــة فــي حالــة تصحيــح هــذا الاخلال. و فــي حــال عــدم تصحيــح الإخلال خلال مــدة )3( 
يــادة معــدل الربــح الأصلي بنســبة )٢٪( فــي العمليــة اللاحقــة و فــي حــال  أشــهريجوز للــمصرف ز
ــادة معــدل الربــح الأصلي بنســبة  ي عــدم تصحيــح الإخلال خلال مــدة  )6( أشــهر يجــوز للــمصرف ز
)٣٪( فــي العمليــة اللاحقــة. مــع اعــادة معــدل الربــح الى معدلــه الأصلي فــي العمليــة اللاحقــة 

فــي حاـلـة تصحـيـح ـهـذا الاخلال

يــان فــي ممارســة أي حــق يملكــه بموجــب هــذه  ٥-  لا يعــتبر أي تقــصير أو تــأخير مــن جانــب بنــك الر
ــوص  ــة المنص ــراءات التصحيحي ــوق والإج ــتبر الحق ــه. وتع ــازل عن ــه تن ــكام على أن الشروط والأح
ــة  ــراءات تصحيحي ــوق أو إج ــن أي حق ــة و لا تتضم ــكام تراكمي ــذه الشروط والأح ــا فــي ه عليه

نـون منـصـوص عليـهـا بموـجـب القاـ

ــدون  ــث ب ــرف ثال ــكام لاي ط ــذه الشروط والأح ــا له ــه وفق ــل حقوق ــان، أن يحي ي ــك الر ــق لبن ٦-١  يح
موافقــة العميــل المســبقة، ولكــن لا يجــوز  للعميــل حوالــة أي مــن حقوقــه أو التزاماتــه بــدون 

الموافـقـة الكتابـيـة المـسـبقة لبـنـك الرـيـان

٦-٢  تعتــر هــذه الــروط والأحــكام ملزمــاً لطرفيــه ولخلفائهمــا والمتنــازل لهــم المــرح لهــم مــن 
ــن. قبلهمــا و/ أو ورثتهمــا و/ أو ممثليهمــا القانوني

يــان ومســتنداته وإشــعاراته وقيــوده وكشــوف حســاباته هــي دليــل إثبــات  ٦-٣  تعــتبر دفاتــر بنــك الر
قطـعـى على صـحـة حرـكـة ورصـيـد حـسـاب العمـيـل

٧- وافــق المتعاقــدان بــأن العناويــن الموضحــة بهــذه الــروط والأحــكام تعتــر محــاً مختــاراً لهمــا 
وأن جميــع المراســات والإعلانــات الــي ترســل لهمــا بهــذه العناويــن  تعتــر صحيحــة وســارية.

ــر  ــد الآخ ــن ض ــد الطرف ــن أح ــوى م ــكام وأي دع ــروط والأح ــذه ال ــن طرفــي ه ــاف ب ٨-  أي خ
تنشــأ بمقتــى هــذه الــروط والأحــكام تكــون خاضعــة للقانــون  القطــري بمــا لايتعــارض مــع 

ــة المختصــة ــن الطرفــن للمحكمــة القطري ــزاع ب احــكام الشريعــة. و يحــال أي ن

ــارض  ــود أي تع ــة وج ــة وفــي حال ــة والانجليزي ــن العربي ــكام باللغت ــروط والأح ــذه ال ــت ه ٩-  صيغ
ــي. ــص العرب ــزي يُعتمــد الن ــص الانجل ــي والن ــص العرب ــن الن ب
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